
Aan: Het college van Burgemeester en Wethouders

Rotterdam, 27 november 2024

Schriftelijke vragen aan het college

Betreft: Zorgvuldigheid met betrekking tot lvb-cijfers in Rotterdam

Geacht college,

De fractie van Volt Rotterdam vindt het opvallend dat de gemeente Rotterdam in

verschillende programma’s en plannen uiteenlopende cijfers gebruikt om het aantal

Rotterdammers met een licht verstandelijke beperking (lvb) te duiden. De fractie van Volt

Rotterdam vindt dat er grote voorzichtigheid is geboden met deze cijfers, omdat deze

stigmatiserend en beledigend1 kunnen overkomen voor grote groepen Rotterdammers,

vooral wanneer er sprake is van afgeleide indicatoren, zoals laag onderwijsniveau en laag

inkomen.2 Tegelijkertijd gaat het over cijfers, die een maatschappelijk vraagstuk

bespreekbaar3 kunnen maken. Zo wordt de doelgroep gekenmerkt door beperkte

zelfredzaamheid en uitdagingen op verschillende levensterreinen (o.a. schulden,

gezondheid en administratie). Indien het klopt dat een aanzienlijk deel van de

Rotterdammers kampt met lvb-problematiek, heeft dat grote gevolgen voor de wijze

waarop de gemeente Rotterdam haar dienstverlening dient in te richten.

De uiteenlopende cijfers komen naar voren in verschillende documenten en rapporten van

de gemeente. Zo wordt in het uitvoeringsprogramma NPRZ 2023-20274 aangeven dat ca.

100.000 Rotterdammers en ongeveer een derde van de bewoners op Rotterdam-Zuid een

licht verstandelijke beperking zou hebben. Verder wordt in het regiobeeld Rotterdam5, de

grondlegger voor het regionaal zorgakkoord, aangegeven dat “in grote delen van

Rotterdam bijna de helft van de bevolking een licht verstandelijke beperking heeft”. Het is

5https://www.dejuistezorgopdejuisteplek.nl/programmas/integraal-zorgakkoord/regionale-samenwerking/regiobeelden-en-plann
en/#rotterdam

4 https://nprz.nl/

3https://www.versbeton.nl/2023/04/goed-dat-er-eindelijk-aandacht-is-voor-mensen-met-een-licht-verstandelijke-beperking-op-
zuid/

2https://www.ad.nl/binnenland/is-34-procent-van-de-mensen-in-dit-gebied-licht-verstandelijk-beperkt~a265547d/?fbclid=IwY2
xjawGzzaNleHRuA2FlbQIxMQABHVwdaawAl8HEjvGCm-y3uQrDlveLE4ixJj3STvnJhoDsw378nYTC0zLF6Q_aem_OWyZKoA7TrujoMx
eMHf7Dw

1 https://www.dehavenloods.nl/nieuws/algemeen/47138/34-procent-van-de-mensen-op-zuid-licht-verstandelijk-beperkt-
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https://www.ad.nl/binnenland/is-34-procent-van-de-mensen-in-dit-gebied-licht-verstandelijk-beperkt~a265547d/?fbclid=IwY2xjawGzzaNleHRuA2FlbQIxMQABHVwdaawAl8HEjvGCm-y3uQrDlveLE4ixJj3STvnJhoDsw378nYTC0zLF6Q_aem_OWyZKoA7TrujoMxeMHf7Dw
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https://www.versbeton.nl/2023/04/goed-dat-er-eindelijk-aandacht-is-voor-mensen-met-een-licht-verstandelijke-beperking-op-zuid/
https://nprz.nl/
https://www.dejuistezorgopdejuisteplek.nl/programmas/integraal-zorgakkoord/regionale-samenwerking/regiobeelden-en-plannen/#rotterdam


hierbij opmerkelijk dat er zelfs een hittekaart wordt gebruikt om verschillen tussen

Rotterdamse wijken-en gebieden aan te wijzen (zie: bijlage 1). Daarnaast hanteert de

gemeente Rotterdam in het Plan Zicht op mensen met een licht verstandelijke beperking

(LVB) (2023-2025)6 een schatting tussen de 40.872 tot 53.006 bewoners, terwijl in eerder

onderzoek7 uit 2019 een bandbreedte van 56.000 tot 100.000 inwoners werd gebruikt.

De fractie van Volt Rotterdam vindt het belangrijk dat er zorgvuldig, helder en transparant

met deze cijfers wordt omgegaan. Daarom hebben we de volgende vragen voor het

college:

Vraag 1:

Hoe zijn de verschillende cijfers over lvb in Rotterdam tot stand gekomen? (NPRZ,

Regiobeelden IZA, Plan inzicht lvb (2023-2025). Welke bronnen, methodologie en methode

van dataverzameling liggen hieraan ten grondslag? Hoe verklaart het college de verschillen

tussen deze cijfers?

Vraag 2
In hoeverre verzamelt de gemeente Rotterdam zelf cijfers over mensen met lvb in

Rotterdam? (bijv. via het wijkprofiel8) Op welke manier?

Vraag 3:
Wat is volgens het college een correcte en actuele schatting van het aantal mensen met lvb

in Rotterdam? Over hoeveel Rotterdammers gaat het? Op welke data en methodologie

baseert het college zich? Hoe is de data verzameld? In hoeverre heeft het college externe

experts geraadpleegd bij de totstandkoming van deze cijfers?

Vraag 4:

Is het college het met ons eens dat er zorgvuldig moet worden omgegaan met cijfers over

lvb? Is het college van mening dat dit binnen de genoemde programma’s en plannen

gebeurt? Waarom wel/niet?

Tim Kind

Volt Rotterdam

8 In het uitvoeringsplan NPRZ (2023-2027) wordt op pagina 109 aangegeven dat cijfers over lvb verzameld worden via het
wijkprofiel.

7 https://onderzoek010.nl/document/LVB-in-gemeentelijk-beleid-en-praktijk/635
6 https://wijkgerichtsamenwerken-cms.rijnmonddokters.nl/app/uploads/2023/12/Zicht-op-LVB-extern.pdf
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Bijlage 1


